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■  İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi 
İşletme Bölümünde “Uygulamalı 
Girişimcilik” dersi seçmeli ders olarak 
açıldı. Üniversitemizin diğer fakülte-
lerinden öğrencilerin de seçebileceği 
ders ile girişimciliğin desteklenmesi, 
yaygınlaştırılması, başarılı işletmele-
rin kurulması ve öğrencilerin girişim-
ci düşünce yapısının geliştirilmesi 
amaçlanıyor.                      3. SAYFADA

Sağlık Bilimleri 
Fakültesi 
kuruldu
■ Anadolu Üniversitesi Sağlık Bilim-
leri Fakültesi, Bakanlar Kurulunun 
25 Haziran 2012 tarihli toplantısında 
alınan kararla, lisans ve lisansüstü 
düzeyinde eğitim vermek ve araştır-
ma yapmak amacıyla kuruldu. De-
kan Prof. Dr. Seyhun Topbaş, fakülte 
hakkında bilgi verdi.        4. SAYFADA

Mezunlar 
40 yıl sonra 
buluştu

İİBF’de 
Uygulamalı 
Girişimcilik 
dersi

■ Eğitim Fakültesinden Arş. 
Gör. Emre Ünlü’nün “Ayrık 
Denemeler ile Öğretim Sunma 
Eğitim Programı (ADÖSEP)” adlı 
projesi, otistik özellikler gösteren 
çocuklar ve zihinsel yetersizliğe 
sahip bireylere ayrık denemeler 
ile nasıl öğretim sunulacağının ailele-
re, öğretmenlere ve uzmanlara öğre-
tilmesini amaçlıyor.       4. SAYFADA

■ 1968 yılında kurulan Eczacılık 
Fakültesinin 1972 yılında verdiği ilk 
mezunlar, mezuniyetlerinin 40’ıncı 
yılını kutladı.                    3. SAYFADA

‘Mevsimlik 
İşçiler’ fotoğraf 
sergisi
■ İletişim Bilimleri Fakültesi Sanat 
Galerisi ‘Mevsimlik İşçiler’ isimli 
sergiye ev sahipliği yapıyor. Handan 
Kaygusuz ve Türkan Çatal’ın fotoğraf-
ları, mevsimlik işçilerin hayatını gözler 
önüne seriyor.                  6. SAYFADA

■ Osmanlı Beyliği’nin 
1288 yılında Bizans’tan 
fethettiği Karacahisar 
Kalesi’nde yapılan 
kazılar, kalenin 
yakılmadan alındığını 
gösteriyor.       5’TE

■ Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, 
Radyo A’da yayımlanan “Rektörümüz 
Sorularınızı Yanıtlıyor” programında 
önemli açıklamalarda bulundu. 

■ Dinleycilerden gelen 
soruları canlı yayında 
yanıtlayan Rektör Aydın, 
“Türkiye’de ilk kez, 500 
puan üstü alan 1626 öğ-
renci Açıköğretim Fakül-
tesini tercih etti.” dedi.

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, Radyo A’da Soruları Yanıtladı:

1626
Türkiye’de ilk kez 500 puan üstü 

alan 1626 öğrenci Açıköğretim 
Fakültesini tercih etti. 

110
Anadolu Üniversitesinde 

110 ülkeden öğrencimiz var.

3. SAYFADA

Eğitim Programı (ADÖSEP)” adlı 
projesi, otistik özellikler gösteren 
çocuklar ve zihinsel yetersizliğe 
sahip bireylere ayrık denemeler 
ile nasıl öğretim sunulacağının ailele-

Tarihî kazıda 
önemli bulgu

Bu yıl yerleştirmede
tercih rekoru kırdık 2 .SA
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30
Anadolu Üniversitesi 

30 ülkeye eğitim-öğretim 
ve sanat götürüyor.

Genç Pazar sezonu açtı

■ Psikolojik Danışma ve Rehberlik 
Merkezi, çeşitli konularda seminerler 
vermeye devam ediyor. 2012- 2013 
yılı güz döneminde Merkezin ger-
çekleşetireceği seminerlerin tarihleri 
açıklandı.                             6. SAYFADA

Mühendislik 
mezunları bir 
araya geldi
■ Bu yıl 9’uncu kez düzenlenen Mü-
hendislik Fakültesi Mezunlar Buluşması 
29 Eylül günü gerçekleştirildi. Etkinliğe 
yaklaşık 300 kişi katıldı.     5. SAYFADA

Sorunlar 
karşısında 
yalnız değilsiniz

■ Anadolu Üniversitesi öğrencilerinin ve çalışanlarının uygun fi yat-
larla yeni ya da kullanılmış eşyaları satın almasını sağlayan Genç 
Pazar, 28 Eylül günü yeni sezonu açtı.                                 4. SAYFADA

Otistik 
çocuklara 
evde eğitim

İkinci 
üniversite için 
kayıtlar başladı
■ Anadolu Üniversitesinin kariyerin-
de yükselmek, merak ettiği bölümde 
okumak ve hayallerinin peşinde 
koşmak isteyen üniversite öğrencisi 
ya da mezunlara sunduğu ikinci üni-
versite için kayıtlar 1 Ekim Pazartesi 
günü başladı.                   6. SAYFADA
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Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, Radyo A’da Soruları Yanıtladı:

Bu yıl tercihlerde yerleştirme rekoru kırdık
Anıl AKSOY 

■ Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, 27 Eylül 
günü Radyo A’da yayımlanan “Rektörü-
müz Sorularınızı Yanıtlıyor” programına 
katıldı. Rektör Aydın, Nur Demir’in sun-
duğu programda önemli açıklamalarda 
bulundu ve dinleyicilerin sorularını canlı 
yayında yanıtladı. Rektör Prof. Dr. Davut 
Aydın’ın açıklamaları, gelen bazı sorular 
ve Aydın’ın yanıtları şöyle:

Uluslararası Açılış

 2012-2013 eğitim-öğretim dönemi-
nin üniversitemize hayırlı olmasını dili-
yorum. Anadolu Üniversitesi olarak bu 
yıl yeni bir konseptle yani “Global Kam-
püs”le yola çıktık.

 Bugün itibarıyla 30 ülkede eği-
tim-öğretim hizmeti veriyoruz. Sadece 
Eskişehir değil, 81 il değil, tam 30 ülkeye 
eğitim-öğretim hizmet veren; bununla 
ilgili her türlü stratejik kararların verildi-
ği, iş birlikleri ve protokollerin yapıldığı, 
bunların yaşama geçirildiği bir kampüs 
burası. Bunun adı global kampüstür.  
Üniversitede 110 ülkeden öğrencimiz 
var. Açıköğretim hizmeti Kıbrıs’ta, 22 
Batı Avrupa ülkesinde, Azerbaycan’da, 
Yunanistan-Batı Trakya’da ve bu sene de 
Bulgaristan, Makedonya, Kosova, Nahçı-
van ve Gürcistan olmak üzere Anadolu 
Üniversitesi 30 ülkeye eğitim-öğretim ve 
sanat götürmektedir. Yani Anadolu Üni-
versitesi bir dünya üniversitesidir. Vizyo-
numuz budur.

 Bu yıl tercihlerde yerleştirme rekoru 
kırdık ve 206 bin gibi bir öğrenci sayısına 
ulaştık. Türkiye’de ilk kez 500 puan üstü 
alan 1626 öğrenci Açıköğretim Fakülte-
sini tercih etti. Başlangıçta bir yanlışlık 
var diye tereddüt ettik; ama bir yanlışlık 
yok. Öğrencilerle telefon görüşmesi bile 
yaptık. Yani Türkiye’de ilk 1500-2000’e 
giren öğrenciler Açıköğretimde. Bu da 
yaptığımız işin ne kadar başarılı olduğu-
nu gösteriyor. Ünlü Fransız İktisatçı Jean 
Baptiste Say ‘Her arz kendi talebini yara-
tır.’ der. Biz böyle başarılı bir iş yaptık ki 
öğrencilerin bu talebini karşıladık. Tabi 
örgün programlarımızda da çok ciddi ta-
lep aldık. Anadolu Üniversitesi olarak biz 
“Birinci Lig” olarak değerlendiriliyorduk. 
Yani bugünkü adıyla “PTT” ligindeydik. 
Ama artık “Süper Lig”deyiz. Bu, çok onur 
verici ve sorumluluklarımızı artıran bir 
tablodur. Bundan dolayı çok mutluyuz.

 Kentle, kampüsle, fiziksel olanakla-
rıyla, yurt dışı ve yurt içi eğitim program-
larıyla, kulüplerle, Erasmus olanaklarıyla 
güzel bir üniversiteyiz.  Ben bugün dü-
şündüğümde, bu olanaklarla, herhalde 
üniversite eğitimimi yine Anadolu Üni-
versitesinde alırdım. Öğrenci arkadaşlar-
dan bizim isteğimiz, bütün bu fırsatları 
değerlendirmeleridir. Öğrencilik hayatla-
rı boyunca kendilerini geliştirmelerinin 
önemli olduğunu düşünüyorum. Bu 
imkânlar kendilerine gelecek için bir ya-
tırımdır. Bu anlamda gelecekte, iş haya-
tında; üniversitede geçecek bu kıymetli 
dönemi başarı ile geçirmek gerekir. Bü-
tün öğrencilere, çalışanlarımıza, öğretim 

görevlilerine başarılar diliyorum.

Beslenme-Barınma Bursu

■ Gencay Kara (İletişim Bilimleri Fa-
kültesi): İBF öğrencilerinin projesi olan 
kampüs içinde bisiklet ile ulaşım konu-
sunda bir bilginiz var mı? Bu proje uygu-
lanacak mı?

 Ulaşım işine bir bütün içinde bak-
mak gerekir. Kendi bütünü içinde bisik-
let projeleri, belediyelerin yapacağı 
yatırım içinde gerçekleşirse biz de 
buna entegre olmak zorundayız. 
Yoksa bizim burada tek başımıza 
böyle bir proje yapmamızın bir 
anlamı yok. Milletvekillerimizin 
katılması, entegre olma açısından 
çok iyi. Üniversite olarak milletvekil-
lerimizle, odalarımızla, belediyeleri-
mizle çok iyi bir iş birliği içindeyiz. 
Bütün milletvekilerimiz ‘Bir ihtiya-
cınız var mı?’ diye soruyorlar. Bir 
sorun olduğunda kendileriyle pay-
laşıyoruz. Destekleri için hepsine 
yürekten teşekkür ederim.

■ Beslenme-Barınma bursu artık 
neden verilmiyor?

 Üzgünüm bu sene de burs 
yok. Maliye Bakanlığı ile ilgili bir 
durum bu. Bugünkü mevzuat de-
vam ettiği sürece böyle bir yardım 
yapmamız söz konusu değil. Bu 
yüzden çok özür diliyorum, keşke 
olsa ama sistemle ve Maliye Bakan-
lığı politikasıyla ilgili bir durum bu.

Film Stüdyosu Çalışmaları

■ Gökhan Akkurt: Film stüdyosuy-
la ilgili çalışmalarınız ne durumda?

 Eskişehir bu anlamda çok 
önemli bir merkez olabilir. Her 
türlü altyapı, lojistik ve bilgi biriki-
mimiz var. Bu konuda bir fizibilite 
çalışması yapıyoruz. Özellikle TRT 
Okul’dan sorumlu Yrd. Doç. Dr. 
Ufuk Küçükcan, bu proje içinde çe-
şitli çalışmalar sürdürüyor. İletişim 
Bilimleri Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 

Nezih Orhon da bu 
konuyla ilgili çalışmalar sürdürüyor. Biz 
de yine bunun ekonomik boyutlarıyla 
ilgili çalışmalar sürdürüyoruz. Böylesine 
bir projenin teşvikiyle ilgili olarak yasal 
düzenleme ve Bakanlar Kurulu kararla-
rı gerekiyor. Serbest bölge mevzuatında 
son değişiklikler oldu. Umuyorum  bu 
proje, gelecek dönemlerde gerçekleşecek 
ve bir gün olacağını düşünüyoruz. Şu 

anda 2 tane TRT stüdyomuz var, 3 tane 
stüdyo için de çalışmalarımızı sürdürü-
yoruz. Önümüzdeki günlerde bununla 
ilgili daha somut veriler elde ettiğimizde 
kamuoyuyla da paylaşacağım.

Erasmus İçin Konaklama

■ Erasmus öğrencisi  Ömer Kuru:  Bu 
kadar çok Erasmus öğrencisi varken ne-
den kampüs içinde yabancı öğrencilerin 

konaklayacağı bir yer veya hostel 
yok?

 Bu konuyu çözmek üzere Eski-
şehir’deki muhtarları, özel yurtların 
ve devlet yurtlarının yöneticilerini, 
apartların yöneticilerini davet ettik. 
Yurtdışından gelen öğrenciler için 
bu apartları ve yurtları, belli stan-
dartlara çekelim ve yurt dışından 
gelen öğrencilere bunları tavsiye 
edelim, istedik. Bunları web sayfa-
mızda yayımlayalım. Biz yine bir 
araya geleceğiz. Bunu çözmemiz 
gerekiyor. Bunun üzerinde zaten 
çalışıyoruz. Bu da Erasmus’la gelen 
öğrenci sayımızı artıracaktır. Zaten 
yurt dışından gelen öğrencilerin en 
çok tercih ettiği okul Anadolu Üni-
versitesidir. Bu öğrenciler geldiği 
zaman öğrencilerin konaklamasına 
katkı yapmak zorundayız.

■ Rozeri Dilar Dağtekin (İnşaat Mü-
hendisliği): İki Eylül Kampüsünde-
yim, kırmızı 4 çok sıkışık. Tramvay 
yapımı söylentisi vardı ama hiçbir 
şey yapılmadı.

 Büyükşehir Belediyesiyle 
görüşüyoruz otobüsleri artırmak 
konusunda. Çalışmalar, otobüsler 
için sürecek yaşamı kolaylaştırmak 
adına. Ancak tramvay olayı şimdilik 
geçerli değil.

■ Meltem Kaya (Üniversite Perso-
neli): Biz üniversitede personel ola-
rak ama şirkete bağlı çalışıyoruz. Al-
dığımız duyuma göre şirkete bağlı 
çalışanlar 4/B kapsamında kadroya 

geçecek, sözleşmeli personel olarak 
alınacaklar. Bu ne kadar doğru ve eğer 
doğruysa bu süreç nasıl gerçekleşir?

  Biz üniversite olarak 19 ayrı sta-
tüde personel çalıştırıyoruz. Dünyanın 
hiçbir yerinde kurumlarda bu kadar 
dağınıklık yoktur. Bunun standardının 
yapılması gerekiyor. Bu, önemli prob-
lemlerden biri. Bunun çözülmesini is-
tiyoruz. Çünkü asgari ücret veriyorsu-
nuz; ancak çok nitelikli personelimiz 
de var. Başka bir şirket, daha yüksek 
maaş verdiğinde personelimizi kay-
bediyoruz. Umuyorum yeni yasama 
döneminde muhtemel değişiklikler 
yapılır. Ancak şu anda maalesef böy-
le bir durum söz konusu değil. Yeni 
YÖK Yasası’nın temel ilkeleri arasında 
performans var. Kurum performan-
sı, öğretim üyelerinin performansı, 
çalışanların performansı gündeme 
geldiğinde umuyorum yeni dönemde 
konuşulur ve umuyorum ki Meltem de 
bizim kadromuza geçer. 

■ Önümüzdeki dönemde doktora ya da 
yüksek lisansa kabuller bu yılki gibi mi 
gerçekleşecek? Yine online ve ücretsiz 
mi olacak? Çünkü bu sene büyük bir yı-
ğılma oldu ve başvuranların kayıtlarında 
sadece %20’sinin kayıt işlemi gerçekleşti 
ve başvuran insanlarda mağduriyete yol 
açtı. Bu yüzden gelecek yıl bu, devam 
edecek mi?

Lisansüstü Eğitim

  Gelecek yıl için tahminde bu-
lunmak zor. Yeni YÖK Yasası’na göre 
belli olacak. Bu sene Sosyal Bilimler 
Enstitüsünü yeniden düzenledik. 
Başına Prof. Dr. Bayram Zafer Erdo-
ğan’ı getirdik. Ayrıca bildiğiniz gibi 
ÖYP için çok sayıda arkadaşımız da 
geldi. Bu anlamda sistemi iyileştire 
iyileştire devam edeceğiz; ancak bu 
iyileştirmede en iyi öğrenciyi almak 
isteriz. Sistemin standardı yükseldik-
çe alacağımız öğrenci için de yükse-
len bu standart geçerli olacaktır. Ay-
rıca tezsiz yüksek lisanslar var. Buna 
da başvurabilirler. Bu yıl bu konuda 
talebimiz de arttı. Bu da üniversiteye 
olan talebin her alanda arttığını gös-
teriyor. Ayrıca bu dönemde konuşu-
lan yeni iki model var. Bir görüş Sos-
yal ve Fen Bilimler Enstitüsü olarak 
ayrı devam etmesi, diğer bir görüş de 
Fen ve Sosyal Bilimler Enstitüsünün 
tek bir dekanlık altında birleştirilmesi 
için. O yüzden dediğim gibi önümüz-
deki dönem için bu konuda bir şeyler 
söylemek zor.

 Daha saydam, daha hesap verile-
bilir, daha rekabete açık, daha üretken, 
performans odaklı bir dünya üniversitesi 
olma yolunda önümüz açılsın istiyoruz. 
Daha başarılı bir Anadolu Üniversitesi 
olarak yolumuza devam etmek istiyoruz. 
2012-2013 eğitim-öğretim yılının tekrar 
çalışanlarımıza, hocalarımıza ve öğrenci-
lerimize hayırlı olmasını diliyor, saygıları-
mı sunuyorum.

■ Yabancı dil kitaplarının 
en ucuzu bizde. 

■ Global dünyada 
İngilizcenin önemli 

olduğunu düşünüyorum. Bu 
yüzden hazırlık 

sistemimiz konusunda 
taviz vermeyeceğiz.

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın:

Hazırlık Öğrencileri, İşi Sıkı Tutun

■ Kosova’dan Evin Süleyman: Hazır-
lık öğrencisiyim. Kitaplar pahalıydı. 
Herkes alacak maddi durumda değil. 
Hazırlık sisteminin biraz daha basit-
leşmesini ve bu konuda çözüm üretil-
mesini istiyorum.

 Yabancı dil kitaplarının en ucuzu 
bizde. Yabancı dil kitapları Türkiye’de pa-
halıdır. Handan Hocamız geçen yıl ilgili 
yayınevleriyle görüşerek indirimli olarak 
anlaşma yaptı. Ancak arkadaşımızın du-
rumu yeterli olmamış anlaşılan. Hazırlık 
sistemimize gelince  global dünyada İn-
gilizcenin önemli olduğunu düşünüyo-
rum. Bu konuda taviz vermeyeceğiz. Eğer 
öğrenciler yabancı dilde başarılı olarak li-
sans programlarına yerleşirlerse öğrenim 
hayatlarında çok rahat edecekler. Bunun 
yabancı dilsiz olması mümkün değil. Yeni 
gelen öğrencilerimize de söylüyorum, 
belki bu yıl sıkılacaklar; ama bunun fayda-
sını ileride görüp bize teşekkür edecekler-
dir. İngilizce oranı %30, %50, %100 olan 
bölümler var. Önümüzdeki dönemlerde 
%100 olan bölümlerin sayısı daha fazla 
olacak. Yabancı dilde istediğiniz başarıyı 
yakalayamazsanız, Türkçe eğitim prog-
ramlarına geçiş yaparak öğrenim hayatı-
nızı sürdürürsünüz. Gerçekten iyi çalışıl-
dığı zaman yapılmayacak hiçbir iş yok. 
Hazırlık öğrencilerine tekrar söylüyorum. 
İşi sıkı tutun. Bu yıl sıkılabilirsiniz ama 
bunlar size ileride yol, su elektrik, refah ve 
maaş olarak geri dönecek.
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İİBF’de 
Uygulamalı 
Girişimcilik 
dersi
Gökhan AKKURT 
■ 2012-2013 öğretim yılı güz 
döneminde İktisadi ve İdari Bilimler 
Fakültesi (İİBF) İşletme bölümünde 
“Uygulamalı Girişimcilik” dersi seç-
meli ders olarak açıldı. İİBF’de daha 
önce yürütülmekte olan “Girişimci-
lik” dersinin saati ve kredisi yük-
seltilerek “Uygulamalı Girişimcilik” 
dersine dönüştürüldü.

Üniversitemizin diğer fakültele-
rinden öğrencilerin de seçebileceği 
bu ders ile ekonomik kalkınma ve 
istihdam sorunlarının çözümünün 
temel faktörü olan girişimciliğin 
desteklenmesi, yaygınlaştırılması, 
başarılı işletmelerin kurulması ve 
öğrencilerin girişimci düşünce yapı-
sının geliştirilmesi amaçlanıyor. Yeni 
dersle birlikte Küçük ve Orta Ölçekli 
İşletmeleri Geliştirme ve Destekle-
me İdaresi Başkanlığının (KOSGEB) 
girişimcilere yönelik destek program-
ları arasında yer alan “Uygulamalı 
Girişimcilik Eğitimleri” uygulaması 
kapsamında değerlendirilmesi de 
hedefleniyor.

KOSGEB’den Onay Alındı

Daha önce KOSGEB tarafından 
çeşitli kuruluşlarla iş birliği yapılarak 
yürütülen Uygulamalı Girişimcilik 
Eğitimleri, girişimcilik kültürünü 
yaygınlaştırmak ve girişimcileri iş 
planı kavramı ile tanıştırarak başarılı 
işletmelerin kurulmasını sağlamak 
amacını taşıyor. İİBF’de bu dönem 
açılan “Uygulamalı Girişimcilik” 
dersinin de aynı kapsamda değer-
lendirilmesi için KOSGEB’e başvuru 
yapılarak gerekli onay alındı.

KOSGEB Girişimcilik Müdürü 
Necla Haliloğlu ve KOSGEB Eskişehir 
Hizmet Merkezi Müdürü Ali Vasfi 
Eskicioğlu, bu süreçle ilgili gerekli 
bilgi ve desteği sağlayarak önemli bir 
iş birliğine imza attılar. Bu iş birliği 
sonucunda “Uygulamalı Girişimcilik” 
dersini alarak başarılı olan öğrenciler 
“Uygulamalı Girişimcilik Eğitimi”ni 
almış kabul edilecek. Ayrıca eğitim 
sonunda verilen katılım belgesini 
almaya da hak kazanacaklar. Katılım 
belgesi alan öğrenciler, dilerlerse 
hazırladıkları iş planıyla  KOSGEB’in 
“Yeni Girişimci Desteği”nden de 
faydalanabilecekler.

Kredi Desteği Alabilecekler

KOSGEB’in Yeni Girişimci Desteği, 
30 bin TL geri ödemesiz olmak üzere 
70 bin TL’ye kadar destek sağlayan 
önemli bir uygulama olarak dikkat 
çekiyor . Böylece “Uygulamalı Girişim-
cilik” dersini alan öğrenciler, kendi 
işlerini kurduklarında bu destekleri 
alabilecekler. Öğrencilerin dersi farklı 
gün ve saatlerde alabilmeleri amacıy-
la Uygulamalı Girişimcilik dersi birinci 
ve ikinci öğretimde 4’er grup hâlinde 
açılarak eğitimine başlandı. İİBF, 
“Uygulamalı Girişimcilik” dersinin 
açılmasıyla birlikte öğrencilerine hem 
sertifikalı hem de 5,0 ECTS değerinde 
ders seçme imkânı tanımayı, öğrenci-
lerine iyi bir iş bulmak yanında iyi bir 
iş kurmanın da bir kariyer seçeneği 
olabileceğini göstermeyi ve ülke 
ekonomisine yeni nesil girişimciler 
kazandırmayı hedefliyor.

Cengiz ÖZKAN

■ Eskişehir Meslek Yüksekokulu-
na (EMYO) yeni kayıt yaptıran öğ-
renciler, oryantasyon eğitiminde 
bir araya geldi. EMYO  Seminer 
Salonunda 27 Eylül günü düzen-
lenen oryantasyonda Yüksekokul 
Müdürü Prof. Dr. Ali Kartal, Ana-
dolu Üniversitesinin akademik 
eğitim için en doğru tercih oldu-
ğunu söyledi. Müdür Yardımcısı 
Öğr. Gör. Gökhan Turan ise Ana-
dolu Üniversitesi ve EMYO hakkın-
da bilgi verdi.

Psikolojik Danışmanlık ve Reh-
berlik Merkezi danışmanlarından 
Işık Sevgi Dönmezer’de öğrencile-
rin karşılaşabileceği psikolojik prob-
lemler hakkında bilgiler aktardı.

Bilge SÖNMEZ 
■ Eczacılık Fakültesinin 1972 yılında 
verdiği ilk mezunlar, mezuniyetlerinin 
40’ıncı yılını kutladı. Eczacılık Fakültesi 
Mezunlar Derneği tarafından düzen-
lenen etkinlik, 28 Ekim günü İki Eylül 
Kampüsü Akademi Restaurant’da dü-
zenlenen açılış kokteyli ile başladı. Me-
zunlar, 29 Eylül günü de yemekte bir 
araya geldi. Fakülte mezunları ayrıca 
turlarla Eskişehir’i gezme fırsatı buldu.

Mezunlara Plaket

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın’ın da 
katıldığı gecede, fakülte öğrencilerine 
burs, barınma, sponsorluk gibi olanak-
lar sağlayan Eczacı Metin Kamış, Ezgi 
Apart, Mert Sandalcı,  Eczacı Nusret 
Utkanlar ve Afyon Ecza Deposu ve me-
zuniyetlerinin 20, 30 ve 40’ıncı yılını 
kutlayan mezunlara Eczacılık Fakülte-
si Mezunlar Derneği tarafından plaket 
verildi.

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın plaket 
töreninde yaptığı konuşmada “40 yıl 
çabuk geçmiş. Bütün mezun arka-

daşlarıma onurlandırdıkları için çok 
teşekkür ediyorum ve sizinle üniversi-
temiz hakkında birkaç şey paylaşmak 
istiyorum. 40 sene önce öğretim üyesi 
sayımız 50-60 civarındaydı. Öğrenci 
sayımız ise 500-600. Bugün 2 milyon 
öğrencimiz var. Bakü’den Brüksel’e, 
Brüksel’den Almanya’ya, Kıbrıs’tan Yu-
nanistan’a, Nahçivan’a toplamda 30 
ülkeye eğitim ve öğretim hizmeti veri-
yoruz. Türkiye’de sadece Eskişehir’de 
değil 81 ilde organizasyonumuz var. 
Bu sene tercih rekoru kırdık. Açıköğre-
timde son 30 yılın en büyük tercihini 
aldık. İlk defa, 500 puan ve üstü alan 
1626 öğrenci, başka üniversitelerde 
eğitim fırsatları olmasına rağmen Açı-
köğretimi tercih etti.” dedi.

Erasmus programında, Anadolu 
Üniversitesinin Türkiye şampiyonu 
olduğunu belirten Prof. Dr. Aydın “Te-
levizyonlarda Anadolu Üniversitesiy-
le ilgili birtakım tanıtım programları 
göreceksiniz. Bu programlarda ayrıca 
ikinci üniversiteyle ilgili tanıtımlar yer 
alacak. Herhangi bir üniversitede oku-

yanlar, hiçbir sınava girmeden bizim 
öğrencimiz olabilirler. Sizleri de ikinci 
üniversiteye davet ediyorum. Sporla 
ilgilenenler bilirler. Bizler Bank Asya Li-
gi’nde oynuyorduk. Bu sene Anadolu 
Üniversitesi olarak Süper Lig’e çıktık. ” 
diye konuştu.

Prof. Dr. Davut Aydın’ın eşi Ecz. Vil-
dan Akgül Aydın da 1972 Eczacılık Fa-
kültesi mezunu olarak törende plaket 
alanlar arasındaydı. Aydın, 40’ıncı yılı-
nı kutlayan mezunlara “Altın Havan”, 
30’uncu yılını kutlayan mezunlara 
“Gümüş Havan”  ve 20’nci yılını kutla-
yan mezunlara “Bronz Havan” şeklin-
de plaket verdi.

Etkinlik İçin Norveç’ten Geldi

Organizasyona Eskişehir’in yanı sıra 
kent dışından da yoğun katılım oldu. 
Etkinlik için Norveç’ ten gelen fakülte 
mezunlarından Filiz Öztürk, mezun-
larla ilgili yapılan etkinlikleri sürekli 
izlediğini ve mesafenin önemli olmadı-
ğını söyledi. Öztürk “Dostları, eski yeni 
mezunları görmek çok güzel. Bu tür 

organizasyonların devamını bekliyo-
ruz.” dedi.

Etkinliğe katılan mezunlar, Haller 
Gençlik Merkezinde de keyifli bir ak-
şam geçirdi. 

Eczacılık Fakültesi Dekan Yardım-
cısı Doç. Dr. Asiye Meriç, Eczacılık 
Fakültesi Mezunları Derneği olarak 
amaçlarının birlikteliği sağlamak, me-
zunlar arasında dayanışmayı ve iş bir-
liğini özendirmek olduğunu söyledi. 
Meriç “Sadece yıllıklardan arda kalan 
arkadaşlıkların unutulmasını önle-
mek istedik. Üyelerimiz ve mezunla-
rımızla birlikte olmaktan çok mutlu-
yuz, onların da bu durumdan mutlu 
olduklarını umuyoruz. Bundan son-
raki hedefimiz de bunun gibi etkinlik-
leri gelenekselleştirmek olacak. Böyle 
bir gece için emek veren tüm üyelere, 
mezunlarımıza, derneğimizin kuru-
cularına ve yönetim kurulu üyelerine, 
canla başla çalışan tüm öğrencileri-
mize çok teşekkür ediyorum; çünkü 
bu organizasyon çok büyük bir gönül 
işiydi.” diye konuştu. 

Gökhan AKKURT 
■ UNESCO Türkiye Millî Komisyonu 
Başkanı Prof. Dr. Öcal Oğuz, çeşitli 
temas ve ziyaretlerde bulunmak üze-
re Eskişehir'e geldi. Prof. Dr. Oğuz’un 
başkanlığındaki UNESCO heyeti, 2013 
Türk Dünyası Kültür Başkentliği ve So-
mut Olmayan Kültürel Miras Başkent-
liği çalışmalarını görüşmek üzere 24 
Eylül günü Eskişehir Anemon Otel’de 
katılımcılarla bir araya geldi.

Toplantıya, UNESCO heyetinin 
yanı sıra TBMM Millî Eğitim, Kültür, 
Gençlik ve Spor Komisyonu Başkanı 

ve Eskişehir Milletvekili Nabi Avcı ile 
Eskişehir milletvekilleri Salih Koca, Ül-
ker Can, Ruhsar Demirel; Odunpazarı 
Belediye Başkanı Burhan Sakallı, Vali 
Yardımcısı ve Kültür Ajansı Genel Sek-
reteri Azmi Çelik de katıldı.

Eskişehir’i ‘2013 Türk Dünyası Kül-
tür Başkentliği’ne şimdiden son de-
rece organize ve hazır gördüklerini 
belirten Prof. Dr. Öcal Oğuz, Türk Dün-
yası Kültür Başkentliği unvanının bu 
denli ciddiye alınmasının Eskişehir 
açısından çok sevindirici olduğunu 
söyledi. 

Yazılıkaya’nın Eskişehir için önem-
li bir miras olduğunun altını çizen 
Oğuz, ilk etapta Yazılıkaya’nın Dünya 
Kültürel Miras Listesine girmesi için 
çalışacaklarını  ve çok geniş bir coğ-
rafyaya yayılmış olan Frig kültürünü 
ve coğrafyasını “Mısır Piramitleri” gibi 
sinemanın merkezi hâline getirebile-
ceklerini söyledi.

Nasrettin Hoca gibi karakterleri 
ülkeler arasında bir bağ kurabilmek 
adına kullanacaklarını dile getiren 
Prof. Dr. Oğuz “Bunun için seminerler 
yapıyoruz. Amacımız Türk Dünyası 

dışındaki ülkeler ile de bağ kurmak. 
Seminerlere 2013’te Eskişehir’de baş-
layacağız. Yurt dışından da önemli ka-
tılımlar bekliyoruz. Alt komitelerimiz-
le alanlarında ihtisas sahibi 300 kadar 
uzmanımız çalışıyor. Tüm ekibimizle 
Eskişehir’in çifte başkentliğinde yardı-
ma hazırız.” dedi.

Prof. Dr. Nabi Avcı da şimdiye kadar 
yapılan çalışmalarla bile Eskişehir’in 
2013’e hazır olduğunu belirterek 
“Eskişehir bundan sonra mevcudun 
üstüne neler koyabileceğinin peşinde 
olacak.” diye konuştu.

UNESCO Türk Millî Komisyonu Eskişehir’i ziyaret etti

EMYO’dan yeni öğrenciler için oryantasyon

40 yıllık mezunlar buluştu40 yıllık mezunlar buluştu40 yıllık mezunlar buluştu
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Bilal KIR 
■ Anadolu Üniversitesi Sağlık Bilim-
leri Fakültesi, Bakanlar Kurulunun 
25. 06. 2012 tarihli toplantısında alı-
nan 2012/3363 sayılı Kararname ve 
04.08.2012 tarih ve 28374 sayılı Resmî 
Gazete yayını ile lisans ve lisansüstü 
düzeyinde eğitim vermek ve araştır-
ma yapmak amacıyla kuruldu. Bün-
yesinde Dil ve Konuşma Terapisi ile 
Sosyal Hizmet bölümlerinin açılma-
sıyla 2012-2013 eğitim-öğretim yılında 
hizmete başlayan fakülte, 2013-2014 
eğitim-öğretim yılında da Biyogenetik 
bölümüne öğrenci alımı teklifini Yük-
seköğretim Kuruluna sunacak.

Eskişehir ve Çevresinde Tek

Fakülte dekanlığına atanan Prof. Dr. 
Seyhun Topbaş, Sağlık Bilimleri Fakül-
tesinin gerekliliği hakkındaki görüşle-
rini şöyle aktardı: “Bir ülkede verilen 
sağlık ve eğitim hizmetlerinin yaygın-
lığı ve kalitesi, o ülkenin gelişme düze-
yinin önemli bir göstergesidir. Devletin 
en temel görevi de toplumunun sağlık 
ve eğitim hizmetlerinden en verimli 
düzeyde yararlanabilmesini sağlamak 
için gerekli altyapıyı oluşturmaktır.  
Toplumun sağlık düzeyinin yüksel-
tilmesi ve sağlıklı bir hayatın devam 
ettirilmesinde sağlık çalışanları büyük 
bir öneme sahip. ABD ve Avrupa’daki 
sağlık mesleklerine bakarak ülkemiz-
de bu sayının oldukça küçük olduğu-
nu görüyoruz. 74 milyon nüfuslu bir 
ülkede 10 bin dolaylarında lisans dü-

zeyinde eğitim almış sağlık personeli 
sayısına sahibiz. Bu oran göz önüne 
alındığında Türkiye’de bugün sağlığı 
ilgilendiren farklı alanlarda personel 
sıkıntısı çekildiğini görüyoruz.” 

Fakültenin bu temele bağlı olarak 
kurulduğunu açıklayan Topbaş “Fa-
kültemizi kurma gerekçemiz; ülke-
mizde, toplumun ihtiyaç duyduğu 
yerde ve zamanda, bedensel olduğu 
kadar zihinsel, iletişimsel, psikolojik 
ve sosyal açıdan iyi olma hâlinin sağ-
lanılabilmesi için sağlık alanına insan 
gücü yetiştirilmesinde farklı uzmanlık 
alanlarına gereksinim olduğundan 
hareket ettik.” dedi. Prof. Dr. Seyhun 
Topbaş, yeni fakültenin bir gerekliliği-
nin de Eskişehir’de olmadığı gibi çevre 
illerde de bulunmayan bir eğitim biri-
mi olmasından kaynaklandığını 
ifade etti.

Bölümler Türkiye’de İlk

Prof. Dr. Topbaş “Birçok ilke 
imza atmış olan üniversitemiz, 
1999 yılında Dil ve Konuş-
ma Bozuklukları Eği-
tim, Araştırma ve Uy-
gulama Merkezini 
(DİLKOM) kurdu. 
Ayrıca 2000-
2001 eği-
tim-öğ-
r e t i m 
y ı l ı n -
dan bu 
yana da 

Sağlık Bilimleri Enstitüsüne bağlı Dil ve 
Konuşma Terapistliği Ana Bilim Dalın-
da lisansüstü düzeyde alana uzman ve 
akademisyen yetiştirerek lisans prog-
ramlarının temelini attı.” dedi.

Prof. Dr. Seyhun Topbaş, fakültenin 
büyük bir öneme sahip olduğunun 
altını çizerek “Türkiye’deki toplam 169 
üniversitenin 27’sinde Sağlık Bilimleri 
Fakültesi vardır ve 7’si etkin durumda 
değildir. Etkin durumdaki fakültelerin 
hiçbirinde Dil ve Konuşma Terapisi 
lisans ve Biyogenetik programı bulun-
mamaktadır. Bu açıdan fakültemiz 
Türkiye’de bir ilk olacak.” diye konuştu.

Çok Tercih Ediliyor

Dil ve Konuşma Terapisi bölümü-
nün önemine değinen Topbaş “Dün-

yada dil ve konuşma terapisti 
yetiştirilmesine 1940’lı 
yıllarda başlandı. Bugün 
en çok tercih edilen mes-
leklerden biri hâlini aldı. 
Amerika başta olmak üze-

re Avustralya, bazı Asya 
ülkeleri ve Avrupa 

Birliği’ne üye 
ü l k e l e r d e 
konuşma ve 

dil terapisti 
yetiştiren 
program-

l a r ı n 
s a y ı s ı 
o lduk-
ça faz-

ladır. Bugün Amerika’da 126 bin 219, 
AB’de ise 71 bin terapist var, Türki-
ye’de ise yaklaşık 1 buçuk milyon kişi-
ye 1 terapist düşmekte. Sağlık Bakan-
lığı bu açığı gidermek için 150 kadro 
ihdas etti. Ülkemizin ilk dil ve konuş-
ma terapistleri üniversitemiz tarafın-
dan yetiştirilmeye başlandı.” dedi.

Bugüne kadar 94 mezun verdikleri-
ni belirten Topbaş, doktora tamamla-
yan öğrenci sayısının da 6 olduğunu 
söyledi. Ülkemizdeki dil ve konuşma 
terapisti öğretim üyelerinin hemen 
hepsinin Üniversitemizde bulunduğu-
nun altını çizen Topbaş, üniversitemi-
zin lisansüstü programlarının büyük 
rağbet gördüğünü, bu yıl 190 kişilik bir 
başvuru alındığını aktardı.

Ülkemizde bu zamana kadar 15 
Sosyal Hizmet bölümünün açıldığını 
ve bu bölümlerden 9’unun öğrenci 
alıp çok azının mezun verdiğini belir-
ten Topbaş, 2009 yılı itibarıyla 1229 
mezunun rapor edildiğini, Türkiye 
nüfusuna oranlandığında bu sayının 
oldukça az olduğunu söyledi. Sosyal 
Hizmet bölümü öğrencilerinin özür-
lüler, şiddet gören kadınlar ve ço-
cuklara yönelik aile ve sosyal destek 
danışmanlığına yönlendirileceğini 
belirten Topbaş, üniversitemizde AÖF 
bünyesinde iki yıllık Sosyal Hizmet 
önlisans programı bulunduğunu ve 
ilerleyen dönemde bu programdaki 
öğrenciler için lisans tamamlama ola-
nağı için girişimlerde bulunulacağını 
sözlerine ekledi. 

Ayşegül DALLI 

■ Eğitim Fakültesinden Arş. Gör. Emre 
Ünlü’nün “Ayrık Denemeler ile Öğre-
tim Sunma Eğitim Programı (ADÖSEP)” 
adlı projesi, otistik özellikler gösteren 
çocuklar ve zihinsel yetersizliğe sahip 
bireylere ayrık denemeler ile nasıl 
öğretim sunulacağının ailelere, öğret-
menlere ve uzmanlara öğretilmesini 
amaçlayan bir eğitim programı olma 
özelliği taşıyor.

Proje, özel gereksinimli öğrencilere 
öğretim sunmada kullanılacak yöntem 
ve uygulamaların seçilmesinde bilim-
sel dayanaklı olması en önemli ölçüt 
olarak dikkat çekiyor. Programı, Eğitim 
Fakültesi Özel Eğitim Bölüm Başkanı 
Doç. Dr. Sezgin Vuran ve Arş. Gör. Emre 
Ünlü birlikte hazırlıyor.

Herkese Evde Eğitim

Üzerinde durulması gereken nokta-
nın “Ayrık Denemelerle Öğretim” ko-
nusu olduğunu belirten Arş. Gör. Emre 
Ünlü şunları söyledi:

“Özellikle otistik özellik gösteren ço-
cuklarda kullanılan böyle bir öğretim 
yöntemi var. Biz bunun kullanımını an-
nelere ve babalara nasıl öğretebileceği-
mize dair bir çalışma içerisine girdik ve 
bununla ilgili bir program hazırlıyoruz. 
Buradaki gerekçemiz de gündemde 
otistik özellik gösteren çocuklara yöne-
lik olarak çok fazla programın olması. 
Ancak yurt dışında yapılan çalışmalar-
da neyin gerçekten etkili olduğu, neyin 
etkili olmadığını göstermek için belirli 
kriterler yapılmış ve bütün yöntemler 
derecelendirilmiş. Burada bizim için 
önemli olan nokta, çalışmaların bilim-
sel dayanaklı olması, yani vaat ettiği 
sonuçları gerçekten de bilimsel olarak 
gösteriyor olması.” 

Bu alana yönelik yapılan sıralama-
larda eğitime dayalı olan program-
ların hep ön sırada yer aldığını ifade 
eden  Emre Ünlü “Ayrık denemelerle 
öğretim ismi verilen, bizim çalışma-
mızın da temelini oluşturan yöntem 
ise hep en üst sıralarda otistik özellik 
gösteren çocuklara kullanılabilecek en 
etkili yöntemlerden biri. En etkili 
yöntemler arasında pek çok kay-
nakta da yer alıyor. Bizim geliştir-
mekte olduğumuz programın da 
amacı zaten anne-babalara da 
bu yöntemi çocukları üzerinde 
nasıl uygulayabileceklerini öğret-
mek.” dedi. 

Programda otizmde bilimsel 
olan ve olmayan uygulamalar  ile 
bunlarla ilgili içeriklerin olduğu 
ve özellikle görsellerle zenginleşti-
rilmiş bir içerikten söz ettiklerini  
ifade eden Ünlü, çalışmalarıyla ilgili 
düşüncelerini şu şekilde dile getirdi: 
“Vermeye çalıştığımız temel kavramlar 
ve bu kavramlara ilişkin oluşturduğu-
muz görseller var. Yine şu an yapmak 
üzere olduğumuz animasyonlarımızı 

içeren interaktif bir CD’miz olacak. 
Aile birinci modülü açıp, gerekli bilgi-
leri okuyup, onunla ilgili görselleri iz-
leyecek; sonra da eğer isterse eğitime 
devam edebilecek. Bunun yanı sıra 
yine kendilerini değerlendirmeleri için 
hazırladığımız CD’de bazı örnek vide-
olarımız yer 

alacak. Evine 
gidip bilgisayarına CD’yi takıp kendi 
kendini geliştirmeye yönelik bir ça-
lıştırma içerisine girebilecek. Böylece 
özellikle alanımızda büyük bir eksiklik 
olan işte aile eğitimi, ailelerin çocukla-

rıyla ilgili olan çalışmalara daha aktif 
olarak katılımında yaşadığı bu sorunla-
rı çözmeye bir parça yardımcı olmayı 
amaçlayacağız.” 

Çalışmaları Yaygınlaştırmak

Proje kapsamında 15 anne-baba-
nın eğitimlerini tamamladıklarını ve 
ekimde de ikinci gruptaki 15 ebevey-
nin daha eğitimlerini tamamlayacak-
larını belirten Ünlü şöyle konuştu: “İlk 
grupla gerçekleştirilen çalışmadan 
elde edilen sonuçlar memnuniyet ve-
rici. Katılımcı anne-babaların çalışma 
öncesindeki ve sonrasındaki eğitim 
sunma davranışları arasında önemli 
farklar olduğu görülmekte. Aynı za-
manda katılımcı anne-babaların hep-
si, programdan ve eğitim sürecinden 
memnun olduklarını ifade ediyorlar. 
Katılımcıların yarısını babaların oluş-
turması, çalışmayı hem ulusal hem 
de uluslararası alanyazın açısından 

önemli kılan etkenlerden 
biri. Projemiz tamamlan-
dıktan sonra da bir son-
raki basamak olarak, bu 
çalışmadan istediğimiz 
sonuçlar elde edilirse, 
bunu daha fazla nasıl 
yaygınlaştırabilir, inter-
net ortamında mı olabi-
lir veya başka eğitimlerle 
mi olabilir kısmına geçe-
ceğiz ve programımızı 
tamamlamış olacağız. 
Aynı zamanda çalışma 

sonrası son hâli verilmiş olan prog-
ramımızın bölümüzde seçmeli ders 
olarak okutulması ve MEB ile ortakla-
şa hizmet içi eğitimlerde kullanılması 
da gündemimizde olan konular ara-
sında yer almakta.”

Özel gereksinimli öğrencilere evde eğitim olanağı

Mine DURUKAN 

■ Yunusemre Kampüsü Tekno Park-
ta her ayın son cuma günü kurulan 
Genç Pazar, 28 Eylül günü yeni sezo-
nu açtı. Öğrenci Yardımlaşma ve Da-
yanışma Komisyonunun çalışmaları 
sonunda hayata geçirilen ve 1998 
yılında kurulan Genç Pazar; öğrenci-
lerin, üniversite personelinin ve Eski-
şehir halkının düşük fiyatlar karşılı-
ğında yeni ya da kullanılmış eşyaları 
satın almasını sağlıyor. Genç Pazar, 
aynı zamanda satılan ürünlerden 
elde edilen gelirle ihtiyaç sahibi 
öğrencilere yardım ediyor. Genç 
Pazar, Mühendislik Fakültesi Çevre 
Mühendisliği Bölümü Öğretim Üyesi 
ve Çevre Sorunları Uygulama ve 
Araştırma Merkezi Müdürü Prof. Dr. 
Ülker Bakır Öğütveren önderliğinde 
çalışmalarını sürdürüyor.

Prof. Dr. Öğütveren Genç Pazar’ın 
kuruluş öyküsünü ve amaçlarını 
şöyle anlattı:
 “1998 yılında Öğrencilerle Yardım-
laşma ve Dayanışma Komisyonu 
kuruldu. Komisyonun çalışmaları 
sonunda böyle bir fikir ortaya çıktı. 
Hem kullanılmış eşyalar atılmasın, 
yeniden kullanılsın hem ihtiyacı 
olan öğrencilere maddi destek sağla-
yalım hem de alım gücü düşük olan 
insanlar istedikleri eşyaları, giysileri, 
ayakkabıları düşük fiyata alsınlar 
gibi amaçlarımız vardı. Gerçekten 
bu üç amacımızın da 98’den beri 
yaptığımız çalışmalarla gerçekleştiği-
ni gördük. Genç Pazar çok iyi giden 
bir organizasyondur.”

Özveri İsteyen Bir İş

Genç Pazar’ın kurulduğu ilk 
yıllardan bu yana binlerce öğrenciyi 
desteklediğini ve yüzlerce öğrenciye 
öğrenim harcı katkısı yaptığını be-
lirten Prof. Dr. Öğütveren sözlerine 
şöyle devam etti: 

“Genç Pazar için elimizden geleni 
yapıyoruz. Tabi bunun yanında 
rektörlüğün de destek vermesi çok 
önemli. Şimdiye kadar gereken 
yardımı hep aldık. Bundan sonra 
da devam etmesini diliyoruz. Bizler 
açısından fedakarlık ve özveri 
isteyen bir iş. Genç Pazar’ı oluş-
turan grup üyeleri,  fakültelerde 
öğretim üyesi olarak ya da üniver-
sitenin çeşitli birimlerinde öğretim 
elemanı olarak çalışıyor. Çok yoğun 
işleri arasından zaman ayırıp Genç 
Pazar’ı ayakta tutmaya çalışıyorlar. 
Hepimiz bu işi severek yapıyoruz. 
Hiçbir zaman ‘Bu işi niye yapıyo-
ruz?’ demiyoruz. Bu şekilde de 
devam etmesini umuyoruz.”

Genç Pazar, her ayın son cuma 
günü meraklılarıyla buluşmaya 
devam edecek.

Genç Pazar 
sezonu açtı 

Prof. Dr. Seyhun Topbaş

Prof. Dr. Ülker Bakır Öğütveren

Arş. Gör. Emre Ünlü Doç. Dr. Sezgin Vuran

Türkiye’de 
bir ilk!

Sağlık Bilimleri Fakültesi kuruldu
HABER
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BİLİM VE TEKNOLOJİ
Merve GÜNEY

Dünyanın ‘En Parlak’ Türk Bilim İnsanı

■ ABD’nin California Üniversitesinde 
(UCLA) görevli 32 yaşındaki Prof. Dr. 
Aydoğan Özcan, kendi laboratuvarında 
geliştirdiği kan tahlili yapan cep telefonu 
sayesinde ABD’nin en çok okunan dergi-
lerinden Popular Science’ın Ekim 2012 
sayısında, “Tüm Dünyada 2012 Yılının 
En Parlak 10 Bilim Adamı” arasında 
gösterildi. UCLA Elektrik Mühendisliği 
bölümünde görev yapan Özcan’ın tıpta 
devrim yaratan cihazı, sıradan bir cep 
telefonunu hassas tahliller yapan bir 
mikroskoba çevirebiliyor. 

Beyin Protezi Deneyinde Büyük Başarı

■ Protez uzuvlar, kulak ve gözün 
ardından bilim dünyası, bilim kurgu 
filmlerinde görülen bir gelişmeyi gerçeğe 
dönüştürmek için önemli bir adım attı. 
Araştırmacılar, maymunların karar 
verme mekanizmasını iyileştiren bir 
implant icat etti. 

Güney Kaliforniya Üniversitesi, 
Kentucky Üniversitesi ve Wake Forest 
Baptist Tıp Merkezinden araştırmacılar 
tarafından yapılan çalışmada, al yanaklı 
maymunların beyinlerinin ön kısmına 
sinirsel bir protez yerleştirildi.  

Ay’a Giden Yol Twitter’dan Geçiyor

■ New York’taki John F. Kennedy Müze-
si ile Martin Reklam Ajansı, geçtiğimiz 
ay hayatını kaybeden astronot Neil     
Armstrong’u anmak ve Ay’a yolculu-
ğunu tekrar yaşatmak için ‘One Small 
Tweet’ adlı siteyi kurdu. 

Kullanıcıların siteye girerek paylaştık-
ları her bir tweet, Dünya’dan Ay’a giden 
yolculuğu kısaltıyor. 

Armstrong’un Ay’a ilk bastığı an 
söylediği ‘Benim için küçük ama in-
sanlık için büyük bir adım’ sözlerinden 
esinlenerek hazırlanan Twitter etiketi 
#onesmalltwett, Dünya’dan Ay’a giden 
yolculuğu başlatıyor. 

Instagram’ın Rakibini Google Aldı

■ Google, Instagram’ın en büyük 
rakibi olarak gösterilen iOS tabanlı 
Snapseed’in sahibi 
Nik Software’i satın 
aldı. Google’ın mü-
hendislik bölümü 
Başkan Yardımcısı 
Vic Gundotra, satın 
alım haberini Google 
+ hesabından duyurdu. 

Facebook, nisan ayında sosyal med-
yanın en popüler fotoğraf uygulaması 
olarak kabul edilen Instagram’ı bir mil-
yar dolara satın almıştı. Google, Apple’ın 
işletim sistemi iOS’u kullanan mobil 
cihazlara uyumlu olan Snapseed’i satın 
alarak fotoğraf uygulamaları rekabetin-
de önemli bir hamle yapmış oldu. 

Handan KAYGUSUZ 
■ Edebiyat Fakültesi Sanat Tarihi 
Bölüm Başkanı Prof. Dr. Erol Altınsa-
pan’ın başkanlığında 9 Temmuz- 17 
Eylül günleri arasında yapılan Kara-
cahisar Kalesi kazı çalışmalarında 
yangın izine rastlanmaması, kalenin 
yakılmadan fethedildiği öngörüsünü 
ortaya çıkardı.

Kültür Bakanlığının desteklediği 
kazıda, Osmanlı Beyliği’nin 1288 yı-
lında Bizanslardan fethettiği Karaca-
hisar Kalesi’nin, 60 dönüme oturan 
700 metrekare kazı alanında yapılan 
çalışmada yangın izinin bulunma-
ması, kalenin yakılmadan yağmalan-
mış olabileceğini gösteriyor.

Prof. Dr. Erol Altınsapan “Bu yıl-
ki kazı çalışmasında  26 tane işlik 

ortaya çıktı. Bu çalışmada  ağırlıklı 
olarak kale suruna dayalı işlikler, bir 
gözetleme kulesi, bir yöneticiye ait 
olduğunu düşündüğümüz konut ve 
daha önceki sene kazdığımız iç kale-
de zaviye kazısı tamamlandı. Bu yıl 
138  sikke ve 42 ok ucu ortaya çıktı. 
Bu, çok büyük bir rakam ve  aynı za-
manda kazımızın kalitesini gösteri-
yor.” dedi.

Bizans Kaynaklarında Bilgi Yok

Bu kapsamda yürütülen kazı ça-
lışmasında en önemli bulgulardan 
biri olan yangın izine rastlanmadı-
ğını ifade eden Altınsapan şunları 
kaydetti: “Biz ağırlıklı olarak asıl ka-
leye girilen ana kapının içerisinde, 
iç sura kadar olan bölümde çalıştık. 

Çalıştığımız bölümde yangın izi gör-
medik.  Burada yangın izi olmaması 
bizi şüphelendirdi. Acaba Osmanlı 
Beyliği teslim mi oldu? Yoksa Osman-
lı içeri girdi ama yağma yapmadı 
mı? Normal koşullarda kale düştüğü 
zaman içeri askerler girer önüne ge-
leni vurur, yakar ve öldürür. Normal 
bir savaşın koşulları bunu gerektirir. 
Yangın tabakasının olmaması, yağ-
ma olmadığı izlenimini uyandırdı. 
Bu durum bize bu tereddüdü ve soru 
işaretini getirdi. Ancak daha kalenin 
tamamını kazmadığımız için şu an 
bu bir öngörüdür. Kaleyi hiç yakıp 
yıkmadan da yağma yapmış olabilir-
ler. Kazı çalışması tamamlandığında 
bu daha da netleşecek.”

Sanat Tarihi bölümünden Doç. 

Dr. Zeliha Demirel Gökalp de Ka-
racahisar Kalesi hakkında Bizans 
kaynaklarında henüz bir bilgiye 
rastlamadıklarını belirterek “Ne za-
man kuruldu, o dönemki adı neydi 
bilmiyoruz. Ama Orta Bizans Döne-
mi’nde kurulduğunu mimarideki 
küçük buluntu parçalarına bakarak 
söyleyebiliriz.” dedi.

Gökalp, kazıda yangın izine rast-
lanmamasının kalenin sorunsuz bir 
şekilde teslim alındığını gösterdiğini 
kaydetti. Doç. Dr. Zeliha Demirel Gö-
kalp, Karacahisar Kalesi’nin Orta Çağ 
arkeolojisi için bir okul olacağını söz-
lerine ekledi.

 a Ayrıntılar için...
http://e-gazete.anadolu.edu.tr

Tahsin Erdem KOŞAR 
■ Bu yıl 9’uncusu düzenlenen Mühen-
dislik Fakültesi Mezunlar Buluşması 
29 Eylül günü Mühendislik Fakültesi 
dekanlık bahçesinde gerçekleştirildi. 
Yaklaşık 300 kişinin katıldığı etkinlik-
te 10’uncu yıl mezunlarına gümüş, 
20’nci yıl mezunlarına altın madalya, 
30’uncu yıl mezunlarına ise sertifika 
verildi. Törende mezuniyetinin 36’ncı 
yılını kutlayan Kimya Mühendisliği bö-
lümü mezunu Murat Sevinç, yazdığı 
bir kitabı fakülteye armağan etti. Et-
kinlikte OPUS5 grubu da müzikleriyle 
katılımcılara keyifli saatler yaşattı.

Katılım Oranı Arttı

Etkinliğin açılışında Büyükşehir Be-
lediye Başkanı Prof. Dr. Yılmaz Büyü-
kerşen  ile Tepebaşı Belediye Başkanı 

Dt. Ahmet Ataç’ın 
gönderdiği me-

sajlar okun-
du.

Mühen -
dislik Fa-
kültesi De-
kanı Prof. 

Dr. Tuncay 
Döğeroğlu 

etkinlikte yaptığı konuşmada bugüne 
kadar 8 mezunlar buluşmasını geri-
de bıraktıklarını ve düzenlenen her 
etkinliğin ayrı bir yeri ve anlamı oldu-
ğunu söyledi. Döğeroğlu, mezunlar 
buluşmasına artan katılım oranı ve 
mezunların etkinliği sahiplenmesiyle 
etkinliğin geleneksel hâle gelmesinden 
memnunluk duyduğunu kaydetti. 

Mezunlarla iletişim ve iş birliğinin 
hem üniversite hem de fakülte açı-
sından önemine değinen Prof. Dr. 
Döğeroğlu “Bizler küresel mühendis 
ve mimar yetiştirmek üzere her geçen 
gün daha iyiye ulaşmaya çalışıyoruz. 
Bu gelişim çabalarında mezunlarımız 
olarak sizlerin de desteğine ve katkısı-
na ihtiyacımız var. Programlarımızı, 
gelişen ve değişen dünyanın ihtiyaçla-
rına cevap verebilecek şekilde güncel-
lemek için eğitim amaçları ve program 
çıktılarımızın belirlenmesinde sizler-
den gelecek geri bildirimler bizler için 
son derece değerli.” dedi

Mezunlardan beklentilerinin üni-
versiteyle ilişkilerinin kesilmemesi 
olduğunu ifade eden Prof. Tuncay Dö-
ğeroğlu şöyle konuştu:

 “Sizler yurdun hatta dünyanın fark-
lı noktalarında bizleri başarıyla temsil 
eden elçilerimizsiniz. Üniversitemizin 
ve fakültemizin tanınırlığının artırıl-

masında bizlerden daha çok sizlerin 
katkı verdiğine ve bu katkıyı daha 

da artırarak vermeye devam ede-
ceğinize yürekten inanıyorum. 
Eğer bizlerle olan iletişiminizi ve 

ilişkilerinizi kesmez, buradaki gelişme 
ve iyileşmeye katkı verirseniz içinde 
yaşadığınız ve içselleştirdiğiniz duru-
mu dış çevrenizle paylaşımınız çok 
daha kolay olacaktır. Bugüne kadar 
olan desteğiniz ve bundan sonra da 
devam edecek  katkılarınız için fakülte-
miz adına şükranlarımı sunuyorum.”

Proje Tabanlı Staj

Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Ender 
Suvacı da konuşmasında, Mühendis-
lik Fakültesinin çok yoğun bir dönem 
geçirdiğini belirterek uluslararası eği-
tim-öğretim ve araştırma anlamında 
birçok çalışma yürüttüklerini ifade 
etti. Üniversite çapında yeni bir proje 
başlattıklarını belirten Prof. Dr. Suvacı 
“Üniversitemizdeki öğrencileri proje 
tabanlı stajla tanıştırmak istiyoruz. Bu 
tabana bağlı stajlar, hem öğrencileri-
mizin elde ettikleri bilgileri paylaşabi-
lecekleri hem de şirketlerimizin öğren-
cileri daha iyi tanıyabilecekleri ortam 
yaratacak. Bu sene biz başlangıç ola-
rak pilot ölçekte Eczacıbaşı grubuyla 
proje tabanlı stajı başlattık ve 7 öğren-
cimiz 3 ay boyunca Eczacıbaşı tarafın-
dan belirlenen projelerde çalıştılar ve 
çok güzel işlere imza attılar.” dedi.

Prof. Dr. Ender Suvacı, üniversitenin 
mezunların desteğine ihtiyaç duydu-
ğunu vurguladı ve mezunlara  üniver-
sitenin kaynaklarını kullanarak proje 
üretmeleri önerisinde bulundu. Suvacı 
“Yurt dışında yapılmış, Türkiye’de yap-
mayı düşündüğünüz ya da kendi fik-

riniz olan projeleri; belli bir süre çalış-
mak gerekiyorsa, bunların bir şekilde 
değerlendirilmesi gerekiyorsa bunları 
Anadolu Üniversitesine iyi bir paydaş 
olarak görüp birlikte yapabileceğimize 
inanın. Anadolu Üniversitesinin bilim-
sel araştırma projeleri kapsamında 
bazı kaynakları var ve öncelikli olarak 
öğretim üyemiz, şirketler, sektörler bir 
şirketle iş birliği yapıyorsa ve bunu bize 
sunuyorsa biz bu projelere de öncelik 
veriyoruz. Çünkü biz, toplumun yara-
rına yapılacak projelerin hem ülkemizi 
hem de üniversitemizin tanınırlığını 
artıracağını ve bunun da insanlığa fay-
da sağlayacağını biliyoruz.” dedi. 

Prof. Dr. Ender Suvacı, proje teklifle-
rine üniversitenin kalifiye eleman ye-
tiştirmesiyle, araştırma olanaklarının 
kullanılmasıyla ve finansal kaynaklarla 
destek verebi-
leceklerini 
sözlerine 
ekledi. 

Mühendislik mezunları buluştu

Karacahisar Kalesi yakılmadan fethedilmiş olabilir

Prof. Dr. 
Ender Suvacı

Prof. Dr. 
Tuncay 
Döğeroğlu
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Nadiye YILMAZ 

■ İletişim Bilimleri Fakültesi (İBF), 
Kadın Çalışmaları Uygulama ve 
Araştırma Merkezi (AKAUM) ile Aile 
ve Sosyal Politikalar Bakanlığının iş 
birliğiyle düzenlenen “Toplumsal 
Cinsiyet ve Medya Atölyesi”  kapsa-
mında  öğrencilerin başlattığı proje, 
“Mevsimlik İşçiler” adıyla fotoğraf 
sergisine dönüştürüldü. 

İBF Basın-Yayın bölümü öğrencisi 
Handan Kaygusuz ile Ankara Üniver-
sitesi Gazetecilik bölümü öğrencisi 
Türkan Çatal’ın ortaklaşa yürüttüğü 
proje, 1 Ekim günü İBF Sanat Galeri-
sinde açılan sergide izleyici ile buluş-
tu. Sergi, mevsimlik işçilerin duyguları 
ve sıkıntılarının dile getirildiği bir bar-
kovizyon gösterisiyle başladı. 

Amaç, Sorunlara Dikkat Çekmek

Mevsimlik işçilerin sorunlarına dik-
kat çeken Handan Kaygusuz “Her yıl 
Doğu ve Güneydoğu Anadolu Bölgele-
rinden mevsimlik olarak Türkiye’nin 

tarımsal üretiminin olduğu yerlere 
gelen işçiler, zorlu yaşam koşullarında 
yaşamaya ve ekmek parası kazanma-
ya çalışıyor. Ekonomik koşullarının 
yetersizliği, binlerce aileyi doğudan 
batıya doğru zorunlu göçe tabi tutu-
yor. Hasat dönemlerinde sayıları 2 
milyona ulaşan, minibüs ve kamyon 
kasalarında çoluk çocuk, kadın erkek, 

genç yaşlı  üst üste yüzlerce kilometre 
yol kat ettikten sonra gelen mevsimlik 
işçiler, gün doğumundan gün batımı-
na kadar güneş altında çalışıyorlar. Bu 
umut yolculuğunda meydana gelen 
kazalarda yüzlerce işçi hayatını kay-
bediyor. Çocuklar okula gidemiyor. 
Kadınlar ise tarlada çalışmalarının 
yanı sıra çocuk bakımından  yemek 

yapımına ve su teminine kadar iki kat 
zorlukla karşı karşıya.” dedi.

Türkan Çatal ise “Türkiye’nin her 
bölgesinde yoğun olarak yaşayan 
mevsimlik işçilerden bazıları Eskişe-
hir’in Sevinçler ve Cumhuriyet köy-
lerinde çadır kentlerde ekmeklerini 
kazanmaya çalışıyor. Bu bölgede ya-
şayan mevsimlik işçilerin tamamını 
Urfa’dan gelen Arap kökenli vatandaş-
lar oluşturuyor. Urfa’dan gelen mev-
simlik işçilerin çoğunluğu eğitimsiz, 
vasıfsız olarak günde 25-30 TL karşılı-
ğında zorlu yaşam şartlarında hayata 
tutunmaya çalışıyor. Tek geçim kay-
nakları ellerindeki çapalarla ektikleri 
şeker pancarı, soğan tohumu, ayçiçe-
ği. Biz böyle bir sergi fikriyle aslında 
var olan sorunlara az da olsa kendi-
mizce işaret etmek istedik. Biz do-
kunulmayana dokunmak sloganıyla 
yola çıktık, umarız bunu objektifimiz 
aracılığıyla sizlere yansıtabilmişizdir.” 
diye konuştu. Sergi 12 Ekim’e kadar 
görülebilir.

İrem DÖNMEZ 
■ Anadolu Üniversitesinin 2012-2013 
öğretim yılı Açıköğretim, İktisat, İşlet-
me Fakülteleri Çoklu Kayıt İnternet 
Başvuru ve Kayıt Kılavuzu yayımlandı.

Kılavuzda; 2012 Öğrenci Seçme 
ve Yerleştirme Sistemi (ÖSYS) ek yer-
leştirme ile dikey geçiş kapsamında, 
ikinci üniversite kapsamında, lisans 
tamamlama kapsamında kayıt yap-
tıracak adayların ve af kapsamında 
(6111 ve 6353 sayılı Kanunlar) kayıt 
hakkı olanların kayıt işlemleri ile ilgili 
açıklamalar yer alıyor.  

İnternet başvuruları ve Açıköğretim 
Fakültesi bürolarından yapılacak kayıt 
işlemleri ile ilgili detaylı bilgiler yer alı-
yor. Öğrencilerin internet başvurusu 
ve kayıt işlemlerini yapmadan önce 
kılavuzu okumaları tavsiye ediliyor.

Kılavuza erişim için: http://www.
anadolu.edu.tr/tr/aof-klavuzlar

İrem DÖNMEZ 
■ Anadolu Üniversitesinin kariyerinde 
yükselmek, merak ettiği bölümde 
okumak ve hayallerinin peşinde koş-
mak isteyen üniversite öğrencisi ya da 
mezunlara sunduğu ikinci üniversite 
için kayıtlar 1 Ekim Pazartesi günü 
başladı. Bütün üniversite öğrencilerine 
ve mezunlarına şartsız, sınavsız ikinci 
üniversite fırsatı sunan ikinci üniver-
site kayıtları 16 Ekim’e kadar devam 
edecek ve öğrenciler  http://kayit.ana-
dolu.edu.tr adresinde “İkinci Üniversi-
te” linkini tıklayarak kayıt işlemlerini 
rahatlıkla yapabilecekler.

Herhangi bir yükseköğretim progra-
mından mezun olanlar ile iki veya dört 
yıllık örgün yükseköğretim bölümle-
rinde kayıtlı öğrenciler; Açıköğretim, 
İktisat, İşletme Fakültelerinin bölüm 
ve programlarının herhangi birine 
okudukları veya mezun oldukları prog-
ramlardan/bölümlerden farklı olmak 
kaydıyla ikinci üniversite kapsamında 
başvuru yapabilecekler. Adayların 
kayıtları “İnternet Başvuru” ve “AÖF 
Bürolarından Kayıt” olmak üzere iki 
aşamalı yapılacak.

İnternet üzerinden kayıt yaptırmak 
isteyen adaylar, http://kayit.anadolu.
edu.tr adresinde “İkinci Üniversite” 
linkini tıklayarak internet başvurula-
rını yapabilecekler. Site ise internet 
başvuru tarihleri içerisinde aktif hâle 
getirilecek.

İkinci Üniversite fırsatına ilişkin kayıt 
tarihleri şöyle:

■ İnternet Başvuru Tarihi: 1 Ekim 
2012-19 Ekim 2012

■ AÖF Bürosundan Kayıt Tarihi: 1 
Ekim 2012-16 Ekim 2012

■ AÖF Bürosundan Mazeretli Kayıt 
Tarihi  : 17-18-19 Ekim 2012 

■ İnternet Başvuru Adresi   :  http://
kayit.anadolu.edu.tr  “İkinci Üniversite”

İkinci 
üniversite 
için kayıtlar 
başladı

Çoklu Kayıt 
İnternet 
Başvuru ve 
Kayıt Kılavuzu 
yayımlandı

Özer SENDİNÇ 
■ Psikolojik Danışma ve Rehberlik Mer-
kezi, 2012- 2013 akademik yılında da 
farklı konularda seminerler vermeye 
devam ediyor. Psikolojik Danışma ve 
Rehberlik Merkezinde gerçekleşecek 
2012- 2013 yılı güz dönemi  seminer 
takvimi ise şu şekilde:
● 9 Ekim-Yalnızlık Duygusu
● 10 Ekim-Girişkenlik
● 16 Ekim-Girişkenlik
● 17 Ekim-Etkili İletişim Becerileri
● 30 Ekim-Etkili İletişim Becerileri
● 31 Ekim-Stresle Başa Çıkma

● 6 Kasım-Yetersizlik Duygusuyla 
Başa Çıkma
● 7 Kasım-Etkili Ders Çalışma Becerileri
● 13 Kasım-Hayır Diyebilme
● 14 Kasım-Ruh Sağlığı
● 20 Kasım -Etkili Ders Çalışma 
Becerileri
● 21 Kasım-Yılmazlık
● 27 Kasım-Kendine Güven Geliştirme
● 28 Kasım-Hayır Diyebilme
● 4 Aralık-Ruh Sağlığı
● 5 Aralık-Yetersizlik Duygusuyla Başa 
Çıkma
● 11 Aralık-Stresle Başa Çıkma

● 12 Aralık-Yetersizlik Duygusuyla 
Başa Çıkma
● 18 Aralık-Aile İlişkileri
● 19 Aralık-Etkili Sunum Teknikleri
● 25 Aralık-Duygusal İlişkiler
● 26 Aralık-Öfke Kontrolü

Seminerlere ilişkin duyurulara fa-
külte ve yüksekokulların panolarından 
ulaşılabilir. Psikolojik Danışma ve Reh-
berlik Merkezi Seminer Salonunda ger-
çekleştirilen seminerlere ilişkin ayrıntılı 
bilgi almak ya da başvurmak isteyenler 
www.pdrm.anadolu.edu.tr adresini zi-
yaret edebilirler.

Bilge SÖNMEZ

■ İktisadi ve İdari Bilimler Fakülte-
si, İngilizce İktisat bölümü son sınıf 
öğrencisi Ahmet Şenkaya ve Necip 
Murat’ın 2011 yılının başlarında 
birlikte kurdukları pazarlama, rek-
lam ve sosyal medya içerikli pazar-
lamasyon.com, bugün sadece öğ-
renciler tarafından değil sektörde 
önemli yere sahip isimler tarafın-

dan da ilgiyle takip ediliyor.

Öğrenci merkezli bir blog olmak-
tan çıkarak sektöre hitap etmeye 
başlayan sitede farklı üniversite ve 
bölümlerden bir araya gelen öğren-
cilerin yanı sıra sektörde hâlihazırda 
çalışan kişiler de yazarlar arasında 
bulunuyor. Sitenin kurucularından 
Ahmet Şenkaya, başarılarını üret-
tikleri içeriklerin kaliteli olmasına 
bağlıyor.

Sitenin kurulması, hedefleri ve 

içeriği hakkında bilgi veren Şenkaya 
“Bütün soysal ağları aktif bir şekilde 
kullanarak hitap ettiğimiz kesimle 
iletişimde olmaya çalıştık. Şu an 
bağlantılı olduğumuz ek hesaplarla 
birlikte yaklaşık on bin kişiye hitap 
ediyoruz. İleride çalışmak isteyebile-
ceğimiz çoğu kişi bizden haberdar. 
Bu anlamda her gün hedefimize 
biraz daha yaklaşıyoruz.” şeklinde 
konuştu.

Handan Kaygusuz ve Türkan 
Çatal’ın sergisi mevsimlik 
işçilerin günlük yaşamlarını ve 
sorunlarını gözler önüne seriyor.

Tahsin Erdem KOŞAR 
■ Düzenlediği konserlerle dinleyi-
cilerin büyük beğenisini kazanan 
Anadolu Üniversitesi Türk Halk Mü-
ziği Topluluğu ve Türk Sanat Müziği 
Öğretim Üyeleri ve Öğrenci Korosu 
seçmeleri için başvurular başladı.

Türk Halk Müziği Topluluğu

Şefliğini Öğr. Gör. Pelin Demirçe 
Altıntaş'ın yaptığı Türk Halk Müziği 
Topluluğuna; Türk halk müziğine 
ilgi duyan, toplulukta 
korist ve solist ola-
rak görev 
almak ve 
bu alandaki 
yeteneğini 
göstermek 
isteyen üni-
versitemize 
kayıtlı tüm 
öğrenciler katılabilir. 
Hafta içi akşamları en az iki gün ça-
lışmalar gerçekleştiren topluluğun 
seçmeleri, 18 Ekim Perşembe günü 
saat 17.00'de Halkbilim Araştırma 
Merkezinde gerçekleştirilecek.

Türk Sanat Müziği Topluluğu

Türk Sanat Müziği öğretim üyeleri 
ve öğrenci korosuna katılmak iste-
yen öğrencilerin 7 Kasım Çarşamba 
gününe kadar Halkbilim Araştırma 
Merkezinde Öğr. Gör. Danyal Mantı 
ile görüşmeleri gerekiyor.

Müzik 
topluluklarına 
kayıtlar 
başladı

Genç girişimcilerin büyük başarısı

Sorunlar karşısında yalnız değilsiniz

Fotografl arla umuda yolculuk
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■ Sosyal medyada ilk kez hesaplama 
kullanımını hayata geçirmişsiniz. Bu ça-
lışmayı nasıl yaptınız?

Hesaplamayla kastettiğimiz şu: Twit-
ter’da insanlar birtakım tweetler paylaşı-
yor, o insanların etkisinin ne kadar oldu-
ğu üzerinde bir çalışma yapıyorduk; ama 
karşımıza şöyle güzel bir şey çıktı; yurt 
dışında bunu birileri yaptı reel anlamda. 
Kload diye bir sistem var, adamlar şunu 
söylüyor, siz sosyal mecralardaki hesap-
larınızı ekliyorsunuz, diyor ki Eray senin 
Twitter’da 26 bin takipçin var; ama se-
nin gerçekte ulaşabildiğin kişi 1200 gibi 
bir rakam, 1200 kişiye ulaşabiliyorsun. 
Bunu nasıl değerlendirmeye başladık? 
Bir marka hakkında olumlu ya da olum-
suz bir yazı yazdığında onun bizim için 
ne kadar etki ve sorun teşkil edeceğini 

veya etmeyeceğini ölçer hâle getirdik. 

■ Normalde otomotiv sektöründe çalı-
şıyormuşsunuz, daha sonra dijital çalış-
malar yapmaya başladınız. Bu geçiş nasıl 
oldu?

Ben 97 yılında internetle tanıştım ve 
ondan sonra internet, hayatımda hep bir 
şekilde vardı. 2001’de blog yazmaya baş-
ladım ve o zaman şöyle bir durum vardı, 
Kocaeli Gölcük’te yaşıyordum. Küçük bir 
şehir. İnternet bana bir kapı açtı, bütün 
dünyayı görebiliyorsun ve ilk fark ettiğim 
şey şu oldu; blogların ne kadar yükseldi-
ğini gördüm. Dünyada ha-
reketin nasıl değiştirdiğini 
gördüm ve onun üzerine 
çalışmaya başladım. 
Geçişim böyle oldu.  
İstanbul’a 2008 geç-
tim, ama o dört yıl 
içerisinde kendi-
mi dijital konuda 
çalıştırdım. Çok 
zorlandım mı diye so-
rarsam, hayır zorlanmadım. 
Hayır, otomotiv o kadar zordu ki 
ondan sonra her şey daha kolay gelme-
ye başladı. Yaptığım işi seviyorum. Ben-
ce işin anahtarı, işin bütün sırrı bu. Ya 
sevmeyi öğreneceksin ya da seveceksin. 
Otomotivi de bu yüzden yapamadım. 
Otomotivde bir pozisyona gelebilmiştim; 

ama yükselmede önüme bariyer koyan 
kişi yine kendimdim. Ben o işi yapmak 
istemiyordum, yapamıyordum, kendimi 
veremiyordum. 

■ Bloğunuzdaki bir yazınızda şu dikkati-
mi çekti, dijital dünyaya atılmak isteyen 
öğrenci sayısını yetersiz buluyorum diye 
yazmışsınız, neden böyle düşünüyorsu-
nuz?

Şöyle bir durum var: Bilgi Üniversite-
sinde sosyal medya uzmanlık sertifika 
programında ders veriyorum, 70 kişilik 
bir ders salonu var ve 70 kişi var. Güzel 
rakam ama öğrencilerin 
daha çok kul lanıcı 

tarafından baktığını hissediyorum ve 
ona üzülüyorum.  Başka üniversitelerde 
katıldığım konuşmalarda da bu durumu 
görüyorum. Şu an öğrenciler mecra ola-
rak burayı kavrayamadılar, sıkıntı orada. 
Mecra olarak kavrasalar sorularda çok 
daha farklı şeylerle karşılaşabiliriz, tek 
derdim o. Evet, dediğim doğru, salonda-
ki herkes dijitalin geleceğini değiştirecek 
insanlar. 

■ Zaman israfına karşı bir takıntınız var-
mış ve bazı önlemler almışsınız. Bunu 
anlatabilir misiniz?

Ajansta şöyle bir kural koyduk: sabah 
10, akşam 7 çalışıyoruz. Diyoruz ki İstan-
bul trafiği kötü, insanlar kalktıklarında 
sevdikleriyle yemek yesinler ondan son-
ra trafiksiz bir ortamda ofise gelsinler. 
Bu yaptığımız şeylerden biri. Biz proje 
yönetici sistemi kullanıyoruz. Bunun se-
bebi, ajansta bütün bir geleceği veya yılı 
görme şansın olmuyor maalesef. Son 
dakikada bir sürü iş çıkabiliyor. Ama 
proje yönetim sistemi kullandığımız za-
man en azından yüzde 50’si yönetilebi-

lir hâle getirilebilirse insanların sadece 
kendisi için değil çalışanlarında aynı 
şekilde kendileri için zaman ayırabil-
meleri için fırsat yaratabiliriz. Şuna 
inanıyoruz, insan kendisine vakit ayı-

ramıyorsa doğrusu işine de vakit ayı-
ramayacak. Toplantıları uzatmamaya 

çalışıyoruz, içeride toplantı yapmamayı 
tercih ediyoruz. 

■ Şimdiki blogger kullanımını nasıl bulu-
yorsunuz?

Aslında doğru bir mecra ama her 
tarafta da hem kullanmak isteyen 
marka tarafında hem ajans tarafında 
hem de bloggerlar tarafında bir sıkıntı 
var. Türkiye’de insanlar çok kolay para 
kazanmak istiyorlar. Temeldeki sorun 
bu, nasıl para kazanacağım? Nasıl 
daha çok kişiye ulaşırım? Sen bunu 
sağladıktan sonra zaten iyi iş ödül-
lendiriliyor. Ben birçok blog yazarıyla 
projeler yaptım ve neye göre seçtim, 
adamların içeriklerine, başarılarına 
göre yaptım. Yani daha çok para iste-
yen bir adama göre karar vermedik 
bu projeyi gerçekleştirirken. Blog ya-
zarlarıyla iyi projeler yapılabilir ama 
dediğim gibi deneyim üzerine gitmek 
gerekiyor. 

■ Reklamcılık okuyan öğrencilere tavsi-
yeleriniz neler?

İlk olarak mecraları iyi belirlesinler, 
hedef kitleleri iyi belirlesinler, iyi bir iz 
oluşturmaları lazım. Kendi brifini oluş-
turmalılar; yani bir müşteriye gitmeden 
önce soruları çıkarıp onlar hakkında bilgi 
almalılar. Kendilerine sınırlama koyma-
sınlar, en güzel tavsiyem bu olur.

Meltem BACİK

“Kampüste Rek-
lam Var 8” etkinli-
ğine konuk olarak 
katılan Creasoup 
Dijital Reklam Ajansı Yönetici 
Ortağı Eray Endeş ile reklam-
cılık üzerine keyifli bir söyleşi 
yaptık.

Yaptığın işi seveceksin, işin sırrı bu

■ Muhabirlikten sunuculuğa geçtiniz. 
İkisi arasında ne tür farklar gözlemledi-
niz?

Bu işin gazete ayağı ile televizyon aya-
ğı biraz farklı. Gazete, internetteki tüm 
gelişmelere rağmen gazeteciliğin aslının 
yapıldığı tek yer. Televizyon haberciliğini 
ise teknoloji ile yoğrulmuş gazetecilik 
olarak tanımlayabiliriz. Bunun içine 
bir süre sonra ekran önünde kendinizi 
izletip dinletebilme yeteneği de giriyor; 
bunun için de iyi gözüküp iyi konuşabil-
meniz lazım. Böylece bu işin şov ayağı 
başlamış oluyor. Şov da önemli ama sırf 
şov amaçlı, içeriği olmayan bomboş şey-
ler de yapmamak lazım. Bunun dengesi-
ni iyi kurmak gerek. 

■ Size göre basının merkezi İstanbul 
mu yoksa Anadolu mu?

Yerel basın bu işin emekçisidir. Şöyle 
bir söz vardır: ‘İstanbul’a kar yağmadan 
memlekete kış gelmez.’ diye. Bu, çok 
doğru bir sözdür. İstanbul’da karar me-
kanizmaları var; ama Anadolu’nun her 
yerinde çalışan yerel gazeteciler olmazsa 
İstanbul’da oturanlar hiçbir şey yapa-
mazlar. Bu işin merkezinde birilerinin 
olması gerekiyor ve bu merkezde olan 
insanların da yerel basın tecrübesine sa-
hip olmaları gerektiğini düşünüyorum.

■ Siz de bu işe yerel basında başladınız. 
Peki, bu işe atılmak hangisinde daha 
çok avantajlı?

Başlangıç aşaması çok önemlidir. 
Sektöre yeni atılacak stajyerlere şunu 
tavsiye ediyorum:  ‘İlla ki bu işe ulusal 
televizyonda başlayacağım.’ diye dü-
şünmeyin. Büyük denizde küçük balık 
olup kaybolacağınıza, küçük denizde 

büyük balık olun. Mesela bugün Tür-
kiye’nin en büyük talk şov programını 
hazırlayan Beyazıt Öztürk, yerelden pi-
şerek gelmiştir. 

■ Milyonların izlediği ‘İrfan Değirmenci 
ile Günaydın’da siz ne tür haberleri sun-
maktan keyif alıyorsunuz?

Bana en çok keyif veren haber, yeni 
haberdir. Bir önceki gün yaşanmış 
olanları seyircinin zaten izlemiş olduğu 
varsayımıyla yola çıkıyorum. Herkesin 
her akşam haber izleme vakti olmaya-
bilir ama bizim seyircimiz iyi kötü gün-
demden haberdardır. Bir önceki günün 
haberleri yerine o sabahın sıcak gelişme-
lerini canlı yayında aktarmak, beni daha 
çok heyecanlandırıyor. 

■ Kendinize rakip olarak gördüğünüz 
isimler var mı?

Ben neden birilerini rakip olarak göre-
ceğim, herkes beni rakip olarak görsün. 
Mesut Yar artık talk şov yapıyor, Metin 
Uca artık yarışma programı sunuyor. 
Bu insanlar artık haber sunmuyor. Aynı 
saat diliminde yer aldığım Fatih Porta-

kal var. FoxTv’de o haber programının 
çivisini Ertuğrul Albayrak ile ben çaktık. 
İsmine, süresine, rengine biz karar ver-
dik. Sonuç olarak da söylenecek pek söz 
kalmıyor.  Ticarette de bu böyledir. İki 
dükkân yan yana aynı malı satar, hep-
sinin de rızkı ayrı ayrı olur.

■ Bir gazeteci medyayı silah olarak kul-
lanmalı mıdır?

Kullanmamalı. Kullanıyorsa da silahı 
kime doğrulttuğuna dikkat etmelidir, 
yoksa bir gün o silah doğrulur ve ken-
disini vurur. Gazeteci, mesleğini silah 

olarak görüyorsa katili durduracak cay-
dırıcı bir silah olarak görmeli. Mesela bir 
savaşı durdurabilecek seviyede caydırıcı 
bir güç olarak görmeli. ‘Savaşa hayır’ slo-
ganını benimseyerek savaşın kötü taraf-
larına değinmelidir. 

■ Anadolu Üniversitesini ve CMYK Ga-
zete Günleri etkinliğini nasıl buldunuz?

Bu, ciddi bir organizasyondur. 
CMYK gibi bir etkinliği İstanbul’da-
gerçekleştirebilmek için büyük 
şirketler kuruluyor. Bunu İleti-
şim Fakültesinin yapıyor olma-
sı, bu organizasyonda emeği 
geçen insanların gelecekte 
bu sektörde bu işleri üstlene-
bileceği anlamına gelir.  Prog-
ramda bize sorulan soruları 
duydunuz, hepsi sorulması 
gereken sorulardı. Eğer bu so-
ruları sorabiliyorsa İletişim Fa-
kültesi öğrencisi, ne mutlu. Bu 
üniversitenin kampüsünde 
çok özgür bir ortam oldu-
ğunu hissettim, bu da 
çok hoşuma gitti.

Küçük denizde büyük balık olun
“İrfan Değirmenci İle Günaydın” Programının Sunucusu İrfan Değirmenci:

Ece BOZKURT

Üniversitemiz 
İletişim Kulü-
bü tarafından 
düzenlenen CMYK 
Gazete Günleri etkinliğinde 
öğrencilerle bir araya gelen 
İrfan Değirmenci ile gazete-
cilik sektörü hakkında keyifli 
bir söyleşi yaptık.

Creasoup Dijital Reklam Ajansı Yönetici Ortağı Eray Endeş:
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Yeni eğitim-öğretim yılından 
beklentileriniz neler?

Her yıl bütün öğrenciler 
için aynı motivasyon ve 
temennilerle başlar aslında. 
“Bu yıl çok sıkı tutacağım.”, 
“Hiçbir şeyi son ana 
bırakmayacağım.”, “Günü 
gününe çalışacağım.” gibi 
sözler veririz kendimize. 
Ben de aslında çok farklı 
düşünceler içinde değilim 
yeni başlayacak yıl için. 
Geçmiş yıllara göre daha 
düzenli ve aktif bir hayatımın 

olmasını umuyorum. Şu ana kadar üniversitemizin olanaklarından 
yeterince yararlanamadığımı düşünüyorum. Bu nedenle yeni eğitim 
yılında üniversitemizin sosyal aktivitelerine daha çok katılım 
göstermek istiyorum. 

İSMAİL YILMAZ 
Mimarlık ve Tasarım Fakültesi

Yeni eğitim öğretim yılında 
öncelikle derslerimle ilgili 
bir problem yaşamamayı 
diliyorum. Geçen yıl Osmanlıca 
gibi dil derslerinden çok zor 
geçmiştik. Bu nedenle bu 
dönem, derslerime yardımcı 
olması için okul dışında 
Osmanlıca kursuna gitmeyi 
planlıyorum. Notlarımı biraz 
yüksek tutup Erasmus sınavına 
girmeyi planlıyorum. Başarılı 
olursam ikinci dönem Avrupa’da bir ülkede hem okumayı hem 
gezmeyi istiyorum. Yeni dönemin hepimiz için başarıyla geçmesini 
diliyorum. 

YELİZ ÖZDEMİR 
Edebiyat Fakültesi

 Her sene zorlaşarak devam 
eden eğitim hayatında 
zorlukları üst üste yığıp 
aşılmaz hâle getirmektense 
düzenli olarak çalışıp 
bunları aşmak istiyorum. 
Tabi bunun yanında sosyal 
hayatıma, müziğe zaman 
ayırabilmek de istiyorum. 
Yeni eğitim-öğretim yılında 
yurt dışına çıkabilmeyi 
umuyorum. Üniversitemizin 

bize sağladığı Erasmus gibi bir imkândan yararlanmadan mezun 
olmak istemem. İş hayatıma da katkı sağlayacağını düşündüğüm 
bu deneyimi mutlaka yaşamak istiyorum.

BARIŞ TOPRAK 
Fen Fakültesi

Bu yıl üniversitedeki son 
senem. Bu nedenle daha 
çok mesleğime yönelik 
kulüp çalışmaları ve kariyer 
etkinliklerine ağırlık vermeyi 
düşünüyorum. Çeşitli sektörlerin 
önde gelen şirketleriyle 
gerçekleştirilen ortaklaşa 
çalışmalar, üniversitemizde 
daha ziyade öğrenci kulüpleri 
aracılığı ile yapılıyor. Ben 
kariyerimize yönelik bu 

etkinliklere fakültelerin bünyesinde de yer verilmesi gerektiğini 
düşünüyorum. Bunların yanı sıra bölüm hocalarımızdan da sektörle 
ilgili destek alabilmeyi umuyorum. Yeni eğitim ve öğretim yılının 
bütün öğrenciler ve öğretim üyeleri için verimli geçmesini umarım.    

ESRA KOŞ
Turizm ve Otel İşletmeciliği Okulu

 Bu yıl üniversitede son senem 
olması itibarıyla okulumu 
en iyi şekilde bitirebilmeyi 
umuyorum. Bölümümüzde 
değişen derslerle ilgili 
olarak kredi tamamlamada 
problem yaşıyoruz. Umarım 
dönem uzatmak durumunda 
kalmayız. Üniversitemizin 
her yıl verdiği beslenme 
bursunu keşke son yılımızda 
da alabilseydik. Gerçekten 
öğrenciler için faydalı olan bir 

burs, neden bu yıl verilmiyor anlamıyorum. Üniversiteyi yeni kazanan 
öğrencilere de benim gibi son senesini yaşayan arkadaşlara da 
başarılar diliyorum. 

AYSUN TAMDOĞAN
İletişim Bilimleri Fakültesi

Bir önceki eğitim yılına 
nazaran daha verimli bir yıl 
geçirmeyi umuyorum. Geçen 
yıl üniversitede ilk senem 
olması nedeniyle okuluma, 
sınıfıma, derslerime ve 
arkadaşlarıma fazla adapte 
olamamıştım. Bu yıl bu sorunu 
aştığım için derslerimde 
daha verimli olduğum 
ve daha sosyal bir okul 
hayatı istiyorum. En önemli 
beklentim alttan kalan derslerimi başarıyla geçip felsefe alanında 
verimli araştırmalar yapmak. Bu beklentimi de üniversitemizin 
Felsefe Kulübü aracılığıyla gerçekleştirebileceğime inanıyorum. 

PELİN SIKI
Edebiyat Fakültesi

Anadolu Üniversitesinde 
ilk yılım ve ben de neler ile 
karşılaşacağımı bilmiyorum. 
Eskişehir dışından geldim ve 
öğrencilik hayatımın ilk yılını 
yüksek giderler nedeniyle 
sıkıntılı geçirmek istemem. 
Yeni eğitim-öğretim yılında 
genel olarak hem kaliteli 
bir eğitim almayı hem de 
sosyal hayatıma yeteri 
kadar zaman ayırabilmeyi 
umuyorum. Bu beklentilerimi 
Anadolu Üniversitesi gibi köklü ve öğrencilerinin sosyal gelişimlerine 
destek veren bir üniversitede karşılayabileceğimi düşünüyorum. Üst 
sınıfl ardan duyduğum kadarıyla sinema, tiyatro ve sportif faaliyetler 
gibi geniş bir yelpazede pek çok olanağa sahipmiş üniversite.

TAHSİN UYSAL
Güzel Sanatlar Fakültesi

Yeni dönemde ders 
kitaplarının içeriğinin 
değişmesini istiyorum. 
Kitapların içeriği bana göre 
yeterli değil, bu nedenle 
yardımcı kaynaklar 
almak zorunda kalıyoruz. 
Yardımcı kaynaklar daha 
etkili oluyor. Bu yüzden 
kendi kitaplarımızın daha 
detaylı ve öğretici olmasını 
istiyorum. Diğer bir beklentim 
e-öğrenme portalı ile ilgili. 

Derslerle ilgili örnek soru ve konuların az olduğunu düşünüyorum. 
Örneğin ben uluslararası ilişkiler 3. sınıf öğrencisiyim. Bölümümden 
altı ders alıyorum, ancak e-öğrenme portalında sadece iki dersimle 
ilgili örnek sorular ve ders konuları var. Bu sorunun da yeni eğitim 
öğretim yılında giderilmesini istiyorum. 

SUAT KOÇYİĞİT
Açıköğretim Fakültesi

Kampüsümüz ana kampüse 
uzak olduğu için çok fazla 
sosyal alana sahip değiliz. Bu 
nedenle Anadolu Üniversitesinin 
çoğu etkinliğinden mahrum 
kalıyoruz. Daha eğlenceli bir 
üniversite hayatı ve eğitim yılı 
için daha fazla sosyal alan 
istiyorum. Kampüsümüzün 
etrafında tekel ve küçük bir 
kırtasiye dışında hiçbir şey 
yok. Daha merkezî bir yerde 
okuyabilmenin sadece benim 

değil bütün kampüs öğrencilerinin beklentisi olduğuna inanıyorum. 
Ders aralarında deşarj olabileceğimiz tek mekân kantinimiz. Yeni 
eğitim-öğretim yılında bu problemlerimizin çözüme kavuşturulması 
gibi bir beklentim var. 

BETÜL TOPRAK 
Porsuk Meslek Yüksekokulu

Standart bir üniversite 
öğrencisinin aksine büyük 
beklentilerim yok bu seneden. 
Açıkçası sadece alttan almak 
durumunda olduğum dersleri 
temizlemeyi umuyorum. Kötü 
giden eğitim hayatıma sil 
baştan başlamak istiyorum. 
Yeni eğitim-öğretim yılında bir 
yabancı dil daha öğrenmek 
amacıyla harekete geçmek 
başlıca planım.

BUĞRA YILDIZ
Eğitim Fakültesi

Eğitim sürecini uzatan 
bir öğrenci olarak yeni 
eğitim-öğretim yılında 
başlıca hedefi m okulumu 
bitirmek. Mühendislik 
fakültesi öğrencisi olarak 
yeni dönemde fakültemize 
materyaller kazandırılmasını 
istiyorum. Böylece uygulama 
gerektiren derslerimizden 
daha fazla verim alabiliriz. 
Derslerin dışında bol aktiviteli 
bir yıl olmasını umut ediyorum. 

REHA YILMAZ
Mühendislik Fakültesi


